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WO.0012-1.5.2019 

Protokół Nr 5/2019 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 25 września 2019 r. 
 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie, odbyło się w dniu 

25 września 2019 r. rozpoczęło się o godzinie 1200 w Biurze Rady Miejskiej w Otmuchowie, pokój 

nr 8, zakończyło o godzinie 1315. 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie 

Pan Tadeusz Napora. Komisja Rewizyjna obradowała w składzie 3 członków, co stanowi 

o prawomocności obrad.  Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  
 

Ad 3. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad; 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad; 

3. Przedstawienie porządku obrad; 

4. Kontrola ściągalności podatków i opłat lokalnych w I półr. 2019 r. w odniesieniu do 2018 r. 

w tym także analiza wydanych decyzji w zakresie umorzeń podatkowych w I półr. 2019 r. 

w odniesieniu do 2018 r. 

5. Analiza i rozpoznanie wniesionych w 2019 r. do Urzędu Miasta skarg i wniosków oraz 

przedstawienie Radzie Miejskiej wyników analizy; 

6. Zapoznanie się ze stanem zaawansowania gminnej inwestycji pn. „Budowa budynku 

komunalnego w Maciejowicach”; 

7. Zapoznanie się ze stanem zaawansowania gminnej inwestycji pn. „Remont i przebudowa 

obiektu wypoczynkowo-szkoleniowego „Sandacz” w Otmuchowie przy ul. Plażowej 2 – Szkoła 

pod Żaglami; 

8. Zapoznanie się ze stanem zaawansowania gminnej inwestycji pn. „Adaptacja ośrodka 

szkoleniowo-wypoczynkowego „Skalnik” w Sarnowicach na Dom Pomocy Społecznej” 

9. Sprawy różne i wolne wnioski; 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Z uwagi na potrzebę uzupełnienia materiałów dotyczących gminnych inwestycji, Przewodniczący 

Komisji poprosił, by punkty 6, 7 i 8 porządku obrad zostały przełożone na kolejne posiedzenie 

Komisji.  

Głosowanie: za 3, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

 

Ad 4. 

Komisja przeanalizowała przedstawione materiały dotyczące ściągalności podatków i opłat 

lokalnych w I półr. 2019 r. w odniesieniu do 2018 r. w tym także analiza wydanych decyzji w zakresie 

umorzeń podatkowych w I półr. 2019 r. w odniesieniu do 2018 r. Wyjaśnień udzielali Burmistrz 

Miasta i Gminy Jan Woźniak oraz Skarbnik Miasta i Gminy Sebastian Salecki.  
 

Zaległości w dochodach własnych na dzień 30.06.2019r.wynoszą 4 689 932,99 zł., co w stosunku do 

dochodów własnych Gminy po I półr.2019r. 16 557 399,95 zł, stanowią w przeliczeniu na rok 

14,16%. Znaczący udział w tych zaległościach dotyczy podatku od nieruchomości i pozostałych 

dochodów własnych. 
 

Zaległości w podatku od nieruchomości 1 432 729,95 zł. to 30,55% ogółu zaległości (po I półr. 2018r. 

– 32,71%), a zaległości w pozostałych dochodach własnych 3 072 924,07 zł., to 65,52% (po I 

półr.2018r. – 62,73%).  
 

Podatek od nieruchomości jest podatkiem lokalnym i w dochodach własnych Gminy za I półr. 2019 r. 

stanowi 13,96%., stąd ważną jest informacja jak kształtują się dochody i zaległości w składowych tego 

podatku, tzn. jaka część dochodu oraz zaległości w tym podatku ogółem dotyczy: 

1. gruntów, a w nich: 

a) związanych z działalnością gospodarczą 
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b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub płynącymi jezior i zbiorników sztucznych 

c) pozostałych 

2. od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej, w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych 

e) pozostałych 

3. od budowli 
 

W materiałach przedłożonych Komisji podatek od nieruchomości występuje jako pozycja z podziałem 

na osoby fizyczne i prawne, ale bez podziału jaki Komisja wyliczyła wyżej, które to wyliczenie 

składowych podatku od nieruchomości ma swoje potwierdzenie w uchwałach Rady Miejskiej 

dotyczących wysokości stawek tego podatku. 
      

Komisja zawnioskowała, aby od przyszłego roku dokonywać wyodrębnienia dochodów 

i zaległości w poszczególnych stawkach podatku od nieruchomości w obsługiwanym programie 

komputerowym. 
 

W pozostałych dochodach własnych występujące zaległości w głównej mierze dotyczą: 

a) opłaty za wodę i ścieki 

b) opłaty z tyt. wieczystego użytkowania gruntów 

c) opłaty z tyt. dzierżawy i najmu włącznie z dochodami jednostek 

d) opłaty z tyt. wywozu nieczystości stałych 

e) odsetek 

f) funduszu alimentacyjnego 

łącznie w/w to 3 024 149,37 zł. i stanowią 98,41% zaległości z pozostałych dochodów własnych, 

znaczące w nich 1 997 587,79 zł. tzn. 66,05% dotyczą zaległości w funduszu alimentacyjnym. 
 

Zaległości po I półr.2019r w porównaniu do I półr.2018r. wzrosły o 336 231,62 zł., tj. o 7,72% przy 

wzroście dochodu własnego w tym okresie o 3 484 744,67 zł., tj. o 26,66%.     
 

Komisja przyjęła złożone materiały. 

Głosowanie: za 3, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 
 

Ad 5. 

Wnioski złożyli: 

1) radny Michał Warchał: dnia 6 lutego 2019 r.– dot. zwiększenia liczby szynobusów na trasie 

Kamieniec Ząbkowicki - Nysa, przez Otmuchów, Paczków; Burmistrz wystosował pismo do 

Zarządu Województwa Opolskiego w Opolu w tej sprawie (RP.0542.4.2019 – z 19.02.2019 r). 

Radny został poinformowany o dokonanych czynnościach (RP.0542.3.2019 – z 19.02.2019 r). 

2) radna Anna Ludwa: dnia 29 marca 2019 r. – dot. przebudowy skrzyżowania i chodnika przy 

drodze krajowej nr 46. Burmistrz przekazał pismo według właściwości do Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad w Opolu (WI.720.1.2019 – z 3.04.2019 r.). Odpowiedź Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Opolu (O.Op.-Z-2.443.19.2019.JSz – z 18.06.2019 r. 

została przekazana radnej. 

3) radna Bożena Stąpor: dnia 11 marca 2019 r.  

a) - dot. położenia nawierzchni asfaltowej na całym odcinku drogi ul. Norwida 

w Otmuchowie; 

b) - dot. wybudowania w miejsce istniejącego placu zabaw dla dzieci, nowoczesnego 

i bezpiecznego. 

Radna otrzymała odpowiedź na złożone wnioski od Burmistrza w dniu 2 kwietnia br. (L.dz. 

ZB.R.01.2019). 

4) radny Łukasz Zięba: dnia 15 marca 2019 r. – dot. bieżących remontów dróg gminnych. 

Burmistrz wystosował odpowiedź do radnego w dniu 14 maja 2019 r. (L.dz. WI.0003.1/2019). 

5) radny Tadeusz Napora: dnia 31 maja oraz 5 września 2019 r.: 
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a) - dot. likwidacji dziur w jezdniach. Burmistrz skierował wniosek do Gospodarstwa 

Komunalnego w Otmuchowie, na adres e-mail zastępcy kierownika Pana Wojciecha 

Olejnika, celem natychmiastowego przystąpienia do robót naprawczych, dnia 4 czerwca 

br. (WI.700.9.2019); 

b) - dot. zakazu ruchu, za wyjątkiem dojazdu mieszkańców do posesji i służb komunalnych, 

na drodze wewnętrznej między ul. Krakowską i ul. Ogrodową w Otmuchowie. Wniosek 

skierowany został do Starostwa Powiatowego w Nysie pismem z dnia 19 czerwca br. 

(WI.7021.12.2019). 

c) – dot. placu zabaw i stawu przy Placu Partnerstwa.  – 

6) Radny Dawid Worek: dnia 7 czerwca 2019 r.- dot. wykoszenia trawy na terenie ulic Śliwic. 

Burmistrz przekazał pismem z dnia 12 czerwca br. do Starostwa Powiatowego w Nyskie 

zawiadomienie o przekazaniu pisma zgodnie z właściwością (WI.7021.10.2019), zawiadamiając 

o fakcie radnego. 

7) radny Dawid Golonka: dnia 21 czerwca oraz 1 lipca 2019 r.: 

a) - dot.  naprawy dróg gminnych w miejscowości Buków. Burmistrz wystosował odpowiedź 

do radnego w dniu 17 lipca br. (WI.7021.29.2019). 

b) - dot. naprawy dróg gminnych w miejscowości Wierzbno. Burmistrz wystosował 

odpowiedź do radnego w dniu 17 lipca br. (WI.7021.30.2019). 

c) - dot. montażu progu zwalniającego w miejscowości Buków. Burmistrz wystosował 

odpowiedź do radnego w dniu 17 lipca br. (WI.7021.28.2019). 

d) -  dot. wniosku mieszkańców Bukowa w sprawie obniżenia stawki za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Burmistrz wystosował odpowiedź do radnego w dniu 17 lipca br. 

(WI.7021.24.2019). 

e) - dot. wniosku mieszkańców Bukowa w sprawie montażu lamp na słupach 

w miejscowości Buków. – 
 

Interpelacje złożył radny Łukasz Zięba: dnia 14 lutego i 5 września 2019 r.: 

1) Interpelacja 1/2019 – dot. wskazania właściciela działki w obrębie ewidencyjnym Janowa. 

Radny otrzymał odpowiedź w dniu 20 lutego br. (MK.7124.4.2019); 

2) Interpelacja 2/19 – dot. miejscowości Janowa – garb na drodze gminnej oraz inf. na jakim etapie 

jest budowa świetlicy oraz o przedstawienie harmonogramu zaplanowanych prac budowlanych 

do końca 2019 r. – 

3) Interpelacja 3/2019 – dot. miejscowości Maciejowice – inf. Na jakich drogach gminnych 

przeprowadzono remonty cząstkowe; harmonogram, podmyty mostek i asfalt; zmiana 

organizacji ruchu. – 

4) Interpelacja 4/2019 – dot. miejscowości Maciejowice – kanalizacja; Radny otrzymał odpowiedź 

od Burmistrza w dniu 9 września br. (WI.042.19.1.2016); 

5) Interpelacja 5/2019 – dot. przygotowania budżetu na 2020 r. Radny otrzymał odpowiedź od 

Burmistrza 9 września br. (SM.447.3201.2019). 
 

Do dnia 16 września 2019 r. odbyło się sześć sesji Rady Miejskiej:  

1) IV w dniu 6 lutego 2019 r.   

2) V w dniu 14 marca 2019 r. 

3) VI w dniu 31 maja 2019 r. 

4) VII w dniu 19 czerwca 2019 r. 

5) VIII w dniu 28 czerwca 2019 r. 

6) IX w dniu 5 września 2019 r. 

 

Komisja przeanalizowała przedstawione materiały dotyczące wniesionych w 2019 r. do 

Urzędu Miasta i Gminy skarg i wniosków. Przewodniczący poprosił Burmistrza, by w razie 

nieobecności pracownika biura Rady Miejskiej odpowiednio wcześniej powiadamiać Komisję Skarg 

i Wniosków o wpływie skargi, aby można było zająć się problemem. Burmistrz zapewnił, że na 

Kolegium kierownik wydziału zostanie o tym poinformowany.  
 

Komisja przyjęła złożone materiały.  

Głosowanie: za 3, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 
 

 



 4 

Ad 9.  

Przewodniczący Komisji uzależnił termin zwołania kolejnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej od 

złożenia w Biurze Rady Miejskiej uzupełnionych materiałów dla Komisji dotyczących:  

1. stanu zaawansowania gminnej inwestycji pn. „Budowa budynku komunalnego 

w Maciejowicach”; 

2. stanu zaawansowania gminnej inwestycji pn. „Remont i przebudowa obiektu wypoczynkowo-

szkoleniowego „Sandacz” w Otmuchowie przy ul. Plażowej 2 – Szkoła pod Żaglami; 

3. stanu zaawansowania gminnej inwestycji pn. „Adaptacja ośrodka szkoleniowo-

wypoczynkowego „Skalnik” w Otmuchowie-Sarnowicach na Dom Pomocy Społecznej” 

i zawnioskował jednocześnie do Burmistrza o zorganizowanie Komisji Rewizyjnej wyjazdu na te trzy 

obiekty. 

 

Z uwagi na brak dalszych pytań i wniosków Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zamknął 

posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie w dniu 25 września 2019 r.  

 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska  

 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - ......................................... 
                                                                    Napora Tadeusz 

 

2. Zastępca Przewodniczącego -   ......................................... 
                                                                                       Ludwa Anna 

 

3. Członek -     ......................................... 
                                                                                    Górski Zbigniew 

 

4. Członek -     ......................................... 
                                                                                    Łucki Sylwester 

 

5. Członek -     ........................................ 
                                                                                     Golonka Dawid 

 


